
 

 

 
DEN NORSKE KIRKE 
Rissa felles menighetsråd 

 

 

 

 

MØTEREFERAT 

 
Utvalg: Rissa felles menighetsråd 

Møtested: Aulaen på Mælan skole.  

Møtedato: 14. juni 2023 

Tid: kl. 18:00 – 20:15 

 

• Ord for dagen: Gunn Heidi og Toril. Omvisning i lokalene til Stjørna fritidsklubb.  

• Mat: Gunn Heidi og Toril 

 

Til stede: 

Medlemmer: Gunn Heidi Husby Lian, Toril Askim, Nils Richard Hassel, Lena Sofie Hammern 

Sivertsvik, Vigdis Schei, Frode Askjem, Randi Sollie Denstad, Jens Ola Nyheim, Jens Kåre 

Vågen, Ingunn Aarseth Høivik, Finn Yngvar Benestad. 

Inviterte gjester: Inger Falch Løwø 

Forfall: Thala Juul Holm 

 

• Referat fra møtet 12. april 2023 ble godkjent. 

• Innkalling og saksliste ble godkjent.  

 

Følgende ordinære saker var til behandling: 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

16/23 Kirketeltet på Rissamartnan 19. august  

17/23 Justering av møteplan for Rissa felles 

menighetsråd 

Møteplan 

18/23 Brosjyren «Bli en støttespiller». Om 

menighetsrådets givertjeneste 

Utkast til brosjyre 

19/23 Kirkevalget 2023  

20/23 Utdyping av begrepene i menighetsrådets visjon 

for menighetene i Rissa. Oppnevning av 

arbeidsgruppe.  

 

21/23 Kirkelig organisering. Innspill til Nidaros 

bispedømmeråd 

Kirkelig organisering - Den 

norske kirke (kirken.no) 

 

  

https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkelig%20organisering/
https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkelig%20organisering/
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DRØFTINGS- OG ORIENTERINGSSAKER:   
 

1. Kort nytt om hva som rører seg i:  

a. Bispedømmerådet v/Randi  

Ansatte ny domprost i møtet 13. juni: Kristin Moen Saxegaard.  

Besøk av ungdomsrådet i bispedømmet. Ørlendingene er aktive i denne gruppa. 

Håper vi kan få med ungdommer fra våre menigheter, også. Tema med 

ungdommene: Nedgang i medlemstall og antall døpte. Hva gjør vi for å treffe folk? 

Målet er å skape mer himmel på jord. Konfirmantarbeidet til kirka, hvordan få med 

ungdommene videre etter konfirmasjonen?  

Fordelte såkornmidler. Søknader på 2,9 mill. kr, hadde 750 000 kr å dele ut. 

Hovedvekt på barn og unge. Rissa fikk 10’ til Slaveprinsen, Ramsvik fikk 5’ til 

monologen Tre vise menn, Kaoskirke og tacomiddag i Stadsbygd fikk 10’.  

Gikk gjennom alle sakene til Kirkemøtet i august. Spesielt søkelys på organisering 

av kirka.  

b. Fellesrådet v/Randi 

Ny kirketjener ansatt: Arild Andre Arnestad (54). Erfaring med gravstøtter og 

grøntarbeid. Starter 1. oktober.  

Søker etter ny diakonimedarbeider i Leksvik og Stranda.  

Jobbes med restaurering. Stadsbygd kirke: Reparasjon av golvet i vindfanget. Ny 

handicapinngang. Rissa kirke: Skifte en stokk, som er råtten fordi det er lekkasje 

fra taket. Hasselvika kirke: Behov for nye vinduer og yttervegg, isolasjon.  

Jobbes med minnelund på Husby kirkegård.  

c. Diakoniutvalget v/Inger 

Andakter og lesestunder og blomsterhilsener til 90- og 100-åringer.  

Det kommer færre og færre på andakter og lesestunder på institusjonene. Det 

skyldes nok at de som bor på institusjonene, er veldig dårlige. I Rissa: Inger til 

stede på sykehjemmet, og kan holde andakt og nattverd på rommene. Det er en 

god måte å bruke tida på. Færre og færre ser ut til å være vant til å gå på 

andakter. Vinkle det mer over mot sangstunder med en kort tekstlesing og 

Fadervår. De eldre har behov for mer lavterskeltilbud fra kirka. Vi må tilpasse oss 

endringene i samfunnet. Helga Marit og Inger har hyggestund på Lindegård. Det 

fungerer fint. Planlegger det samme på Kløvertunet (de nye husene nedenfor de 

gamle omsorgsboligene ved Rissa sykehjem).  

Åpen kirke i Reinskirka på torsdager og i Ramsvik kirke på tirsdager i sommer. 

Mest mulig utendørs aktivitet i sommer.   

d. Trosopplæringsutvalget v/Jens Ola 

Intet nytt.  

e. Gudstjeneste- og kirkemusikkutvalget v/Nils Richard 

Intet nytt.  

 

2. Hva skjer i kirkeutvalgene:  

a. Rissa og Rein v/Finn Yngvar  

Evaluering av gudstjenestene – fast punkt på hvert møte. Program for høsten. 

Fortsetter med kirketirsdagene. Planlegger salmekveld i oktober.  
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b. Stadsbygd v/Vigdis  

Nytt kjøkken i kirka og asfaltering, kjøkkenet er bestilt, asfalteringen koster 500’, 

de mangler litt på begge prosjekt, har satt i gang Spleis gjennom banken.  

Thala er 80 prosent sykmeldt, jobber 20 prosent. Det preger aktiviteten noe. Sven 

Tysdal kommer og har gudstjenesten i Amfiet søndag 18. juni. 

c. Ramsvik v/Gunn Heidi 

Fortsetter med kveldsmat i kirka på torsdager. Fungerer nesten som trosopplæring 

for voksne. Mange foreldre blir med på samlingene sammen med barna. Starter 

babysang til høsten. Holy-kick gudstjenesten i vår ble avholdt uten prest, dvs. 

Margareth fikk dispensasjon til å forrette, Gunn Heidi var klokker og Holy Riders 

holdt vitnesbyrd. Åpen kirke i sommer, fire tirsdager. Premiere på Thorvald Sunds 

monolog «Tre vise menn» i november i Ramsvik kirke. Det skjer mye bra på 

Husby gravplass.  

d. Frengen v/Toril 

Jubileumsgudstjeneste søndag 18. juni med Thala. Grilling. Nytt blomsterfond – de 

har ordnet det veldig fint rundt kirka. Søker blomsterfondet om midler til 

høyttaleranlegg. Planlegger vandregudstjenesten i august.  

e. Hasselvika v/Lena  

Ikke noe spesielt som skjer. Mange gudstjenester på ettermiddag. Da mister de 

barnedåpene. Folk vil ha dåpen først, og selskapet etterpå. Plantedag i dårlig vær, 

likevel ganske mye folk.  

f. Fines v/Jens Kåre  

Har hatt samtaler med Solveig om felles møte med kirkeutvalget for Rissa og Rein. 

Skal ha felles menighetstur til Grønlisetra etter sommerferien. Dugnad på 

kirkegården, konfirmasjonsgudstjeneste med to konfirmanter. 17. maifest uten 

gudstjeneste i år. Hjørnestolpen i kirka er dårlig.  

 

3. Orientering fra prestene:  

Det har vært mye sykmeldinger. Thala er nå tilbake i 20 prosent stilling. Kristen Skriver 

Frandsen har tatt mange tjenester, særlig gravferder. Ingunn hadde ni 

konfimasjonsgudstjenester i vår, Frode spilte på sju av dem! Steinar Leirvik innsettes i 

Stadsbygd kirke 27. august kl. 17. Han er i gang. Han hadde to konfirmasjoner i Leksvik 

på pinseaften og 17. mai-gudstjenesten i Stadsbygd kirke. Begynner for fullt etter 

sommerferien.  

 

4. Søknader om tilskudd fra Nidaros såkornfond våren 2023 

Innen fristen 15 mai 2023 ble disse søknadene om tilskudd fra Såkornfondet sendt fra 

Rissa felles menighetsråd. Søknadene er ikke satt i prioritert rekkefølge, men i den 

rekkefølgen de ble sendt inn: 

1. Slaveprinsen 2023 i Rissa kirke: kr 16 000 – fikk 10 000 kr. 
2. Kirketorsdager i Stadsbygd kirke: kr 10 000 – fikk 10 000 kr. 
3. Kulturkveld med sang og opplesning i Stadsbygd kirke: kr 15 000 
4. Kirkejubileum i Frengen kirke: kr 22 000 
5. Tre vise menn. Monolog av Torvald Sund i Ramsvik kirke: kr 5 000 – fikk 5 000 kr.  
6. Vår- og høstkonserter. Rissa kirke: kr 10 000  
7. Nytt kjøkken i Stadsbygd kirke: kr 30 000 
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5. Drop-in vielse 

Gruppa som jobber med planer om drop-in vielser og dåp (Gunn Heidi, Jens Ola og 

Ingunn), la fram sine forslag.  

Dato for drop-in vielse måtte bestemmes før menighetsbladet skulle trykkes. Det blir 16. 

september i Reinskirka. Seinere år tenker gruppa at juni vil være best. Før noen kan gifte 

seg, må papirene fra Skatteetaten være i orden. Bjugn har lang erfaring, og gode 

erfaringer, og vi har fått lov til å bruke deres opplegg. 

Første par har allerede meldt seg. Det trengs vertskap, rolige, frivillige medarbeidere, som 

synes dette er en fin ting å være med på. Det er vanskelig å vite behovet for antall 

frivillige før vi ser hvordan dette utvikler seg. 

 

Konklusjon: Menighetsrådet er positive til å bli med.  

 

6. Fond til disposisjon for kirkeutvalgene 

Gruppa som jobber med overføring av midler fra bundne fond til kirkeutvalgene (Solveig, 

Frode og Nils Richard), ga en underveis-orientering om sitt arbeid. De har frist til møtet 6. 

september, men det er interessant for menighetsrådet å høre hvor langt de har kommet. 

Kari og Anita var med i møtet gruppa hadde 13. juni.  

Gruppa har gått gjennom og foreslått å samle de ulike driftsfondene, slik at det blir ett 

fond til hvert kirkeutvalg. Fond det ikke står midler på, slettes.  

Foreløpig ser dette slik ut:  

• Stadsbygd kirkeutvalg: kr 77 402 (inkl. overførte Såkornmidler, kr 8 767, fra 2022) 

• Rissa og Rein kirkeutvalg: kr 116 496 (inkl. midler til Superonsdag, kr 10 165) 

• Fines kirkeutvalg: kr 115 287 

• Hasselvika kirkeutvalg: kr 63 791 

• Frengen kirkeutvalg: kr 934 (kollekt fra salmekveld) 

• Ramsvik kirkeutvalg: kr 9 728 (overførte Såkornmidler fra 2022) 

De låste midlene kommer tilbake til soknene. Det blir veldig bra.  

 

Andre driftsfond: 

o Rissa felles menighetsråd har et eget driftsfond, som per 31.12.2022 var på kr 

136 403. Når mindreforbruket for 2022 legges til (kr 1 140), pluss overskudd fra 

konserten «Alt vi har kjært» (kr 8 544) og refusjon av utgifter til frivilligfesten (kr 

5 411), er fondets størrelse per i 30.06.2023 på rundt kr 151 000, se MR-sak 

10/23 i møte 12. april 2023. 

o Menighetsrådet har også et diakonifond, som per 31.12.2022 var på kr 95 684. 

Disse pengene skal disponeres i tråd med vedtak i MR-sak 28/21 i møte 

23.11.2021.  

 

Gruppa foreslår følgende retningslinjer for bruk av kirkeutvalgenes fondsmidler:  

A. Midlene skal brukes direkte eller indirekte i forhold til vår visjon og bidra til å 

berike det kristne livet i menighetene. 

B. Tillit til kirkeutvalget. 

C. Kirkeutvalget melder gjennom sin representant i menighetsrådet hva de ønsker å 

benytte midler til hvert år.  
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Konklusjon: Arbeidsgruppa v/Nils Richard utformer et saksframlegg om denne saken til 

møtet 6. september.  

 

7. Grillfesten 

Jens Ola og Jens Kåre fordelte oppgaver og ansvar til grillfesten 23. august kl. 18:00 på 

Myran misjonshus. To stykker meldte seg til å ta med kake/dessert.  

 

Konklusjon: Toril tar med ostekake, Lena tar med dessert.  

 

8. Gudstjenester resten av året 

Ingunn orienterte om planen for gudstjenester sommeren og høsten 2023.  

AU ønsker å lufte to spørsmål:  

▪ Skal vi tilby en ordning med SMS-varsling av gudstjenester for dem som ønsker 

det? I så fall kan vi reklamere for det på Rissamartnan. MR er positive  

▪ Under pandemien fikk vi gode erfaringer med utegudstjenester. Skal vi legge flere 

av de forordnede gudstjenestene utendørs? 

Ingunn delte ut ny gudstjenesteplan for resten av året. Konfirmantdag flyttet til 

Stadsbygd, fordi Sunde misjonshus skal selges. Fortsatt usikker personellsituasjon.  

 

Konklusjon: Menighetsrådet er positive til at kirka tilbyr SMS-varsling av gudstjenester 

for dem som ønsker det. Dette skal bekjentgjøres i menighetsbladet, i kirkene og på 

Martnan. 

 

9. Bojers legat for Rein kirke 

De fire medlemmene i menighetsrådet som representerer Rissa sokn, utgjør styret i 

Bojers legat for Rein kirke. De ga en orientering til hele menighetsrådet om legatets 

økonomi.  

 

Per 31.12.2022 var legatets egenkapital på kr 4.811.437. Av dette er kr 4.318.600 såkalt 

urørlig kapital. Dette er penger som skal stå fast og ikke brukes.  

Størsteparten av legatets midler er plassert i aksjer og obligasjoner, og forvaltes av 

firmaet Pareto Asset Management. Pareto har i oppgave å sørge for best mulig avkastning 

av legatets midler.   

▪ 2022 var et turbulent år for verdensøkonomien, og årsregnskapet viser at de 

pengene vi hadde på fond, ga negativ avkastning. Fondsmidlenes markedsverdi 

ble i 2022 redusert med kr 11.146, og landet per 31.12.2022 på kr 4.126.889.  

▪ I 2023 har markedsverdien på fondsmidlene steget igjen. Per 06.06.2023 har vi en 

urealisert gevinst på fondsmidlene på kr 246.261, og markedsverdien har økt til kr 

4.373.150.  

En mindre del av legatets midler er plassert på konto i Sparebank1 Midt-Norge.  

▪ I 2022 var innskuddsrenten minimal, og årsregnskapet viser at vi på innskuddet 

på nærmere kr 750.000 fikk kr 3.658 i renter. Bankrentene er nå på vei opp, og vi 

undersøker mulighetene for bedre avkastning av den andelen av legatets midler 

som står på konto i bank. Styret vurderer muligheten for å flytte pengene til en 

annen bank. Bankkonti brukes til å dekke drifts- og vedlikeholdskostnader i Rein 

kirke og til å betale et årlig gebyr til Lotteri- og stiftelsestilsynet på ca. 5.000 kr.   
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ORDINÆRE SAKER 
 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

16/23 Kirketeltet på Rissamartnan 19. august  

 
Menighetsrådets vedtak 

1. Inger tar snarest mulig kontakt med martnaskomiteen for å finne ei grei tomt.  
2. Vi bestiller større tomt enn siste året.  
3. Vafler må kunne steikes i teltet.  
4. Jens Ola sjekker hva som fins på teltmarkedet. Teltansvarlige: Jens Ola og Asgaut.  
5. Komite fra menighetsrådet: Jens Ola, Lena, Frode og Inger. Resten blir med som vertskap 

under martnan. Komiteen får fullmakt til å jobbe med profilering, telt, tomt etc. T-skjorte 
for frivillige. Logo med visjon brukes på profileringsartikler. T-skjorter kan f.eks. ha 
teksten: «Jeg er frivillig i kirka».  

 

Saksopplysninger 

AU har flere tema som de tenker vi bør ta inn i kirketeltet under Rissamartnan, blant annet 
• promotering av drop-in vielse 16. september 
• givertjenesten «Bli en støttespiller»  
• Kirkevalget 2023, med informasjon om stemmegivning, forhåndsstemming, hvem som 

står på valg til menighetsråd og bispedømmeråd  
• ev. SMS-varsling av gudstjenester 

  
AU er også inne på tanken om å lage noen profileringsartikler, f.eks. et nytt flagg med den nye 
logoen, som kan stå foran kirketeltet ute i gata, og kanskje T-skjorter, som kan bæres av dem 
som står på og ved kirkestanden. Flagg og T-skjorter kan brukes i andre sammenhenger, òg. 
  
Siden Rissamartnan er en oppgave som ligger til diakoniutvalget, og mye av ansvaret har hvilt på 
diakonen, blir Inger med på møtet. Vi hadde gode erfaringer i fjor med å fordele ansvar for 
kirkas stand på folk fra alle de fire soknene. Det bør vi fortsette med.  

Forslag til vedtak 

1. Saken legges fram uten innstilling. 

 
Menighetsrådets behandling 
Dag Håvard Askim i Fosen Skilt om han kan hjelpe oss med profileringsartikler. Inger sjekker 
også hva som fins i Ressursbanken.  
Lurt å ha en person ute i gata som inviterer folk inn i teltet. Bør få en bedre tomt. Får plass etter 
størrelsen på teltet. Vi betaler frivillig-pris, samme som lag og foreninger. Argumentere med at 
folk skal oppholde seg inni teltet. Vi er enige om å bestille 12 meters tomt.  
I stedet for, eller i tillegg til T-skjorter kan vi lage skilt som sier at vi er vertskap. Bruke logoen 
aktivt. Må ikke bli for påtrengende. Inger har hatt et diagonalt preg på kirkestanden. Martnan vil 
bli preget av at det er et valgår. Kirkevalget bør presenteres, både MR-valg og 
bispedømmerådsvalg. Randi vil få tilgang til banner om Kirkevalg 2023.  
Vurdere å skaffe større telt. Teltansvarlige: Jens Ola, Nils Richard og Asgaut. Nils Richard har i 
ettertid varslet at han er usikker på om han kan bli med på å sette opp teltet, grunnet andre 
forpliktelser den helga.    
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Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

17/23 Justering av møteplan for Rissa felles 

menighetsråd 

Møteplan for 2023 

 
Menighetsrådets vedtak 

1. Onsdag 1. november inviterer stiftsdirektøren i Nidaros de nyvalgte medlemmene i Rissa 

felles menighetsråd til kurs, sammen med de andre menighetsrådene i Fosen prosti. Dette 

kurset bør alle medlemmer i det nye menighetsrådet delta på.  

2. Felles møte for avtroppende og nytt menighetsråd i Rissa flyttes til tirsdag 31. oktober. 

 
Saksopplysninger 

Stiftsdirektøren i Nidaros inviterer til kurs for nyvalgte menighetsråd i Fosen prosti onsdag 1. 

november. Dette er samme dato som menighetsrådsmøtet vi har planlagt for avtroppende og 

nytt menighetsråd. AU foreslår at det felles menighetsrådsmøtet flyttes til dagen før kurset, altså 

til tirsdag 31. oktober. 

Forslag til vedtak: 

1. Onsdag 1. november inviterer stiftsdirektøren i Nidaros de nyvalgte medlemmene i Rissa 

felles menighetsråd til kurs, sammen med de andre menighetsrådene i Fosen prosti. Dette 

kurset bør alle medlemmer i det nye menighetsrådet delta på.  

2. Felles møte for avtroppende og nytt menighetsråd i Rissa flyttes til tirsdag 31. oktober. 

 

Menighetsrådets behandling 
Forslaget fra AU ble enstemmig vedtatt.  
 
 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

18/23 Brosjyren «Bli en støttespiller». Om 

menighetsrådets givertjeneste 

Utkast til brosjyre 

 
Menighetsrådets vedtak 

1. Brosjyren «Bil en støttespiller» godkjennes slik den ble presentert, med 

menighetspedagogens layout. 

2. Brosjyren deles ut i kirkene, ved ulike arrangementer i menighetene og under 

Rissamartnan 2023.  

 

Saksopplysninger 

I møtet 12. april ble Vigdis og Finn Yngvar oppnevnt til å lage et utkast til brosjyre om 
menighetsrådets givertjeneste. Deres forslag er vedlagt. Menighetspedagogen er spurt om å 
komme med forslag til bilder, som viser barn og unge i aktivitet. Hvis vi skal bruke slike bilder, 
må vi ha samtykke fra dem som er med på bildene. Vi har foreløpig ikke fått inn noen aktuelle 
bilder.  

Forslag til vedtak: 

1. Brosjyren «Bil en støttespiller» godkjennes slik den foreligger. 
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2. Brosjyren deles ut i kirkene, ved ulike arrangementer i menighetene og under 

Rissamartnan 2023.  

 
Menighetsrådets behandling 
Menighetspedagogens forslag til nytt layout ble presentert og delt ut. Dette forslaget ble svært 
godt mottatt, og menighetsrådet var enige om å bruke den utgaven. Teksten er den samme som 
i det utsendte forslaget. Det gjøres noen små justeringer med plassering av teksten. Brosjyren 
trykkes opp til Rissamartnan.  
 
 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

19/23 Kirkevalget 2023  

 
Menighetsrådets vedtak 

1. Menighetsrådets leder tar ansvar for at tid og sted for stemmegivningen og for 

forhåndsstemmegivning, og hvor mange medlemmer og varamedlemmer som skal velges, 

blir kunngjort innen 10. august. Det må sørges for enkel tilgang til lokalene der 

forhåndsstemming skal foregå.  

2. Representanter i menighetsrådet fra de ulike valgkretsene tar ansvar for å planlegge 

organisering og gjennomføring av valgdagen i egen valgkrets innen 30. august. 

Hasselvika sokn og Rissa sokn samarbeider om valget i Rissa valgkrets.  

3. Menighetsrådets leder tar ansvar for å skaffe folk til forhåndsstemming på institusjoner 

dersom det blir behov for det.  

4. Valgtinget 11. september gjennomføres i tråd med de planene som er lagt for de ulike 

valgkretsene, se punkt 2.  

5. Kirkekontoret må sørge for at alt materiell og utstyr er på plass i valglokalet i god tid før 

valget starter. 

 
Saksopplysninger 

Følgende opplysninger er sendt oss fra kirkekontoret:  
 

• Valglistene til kirkevalget er lagt inn i valgmodulen og publiseres også i førstkommende 
menighetsblad, sammen med info om forhåndsstemming. 

• Kommunevalg og kirkevalg har samme valglokale.  
• Valgting i Indre Fosen kommune mandag 11. september 2023 holdes i følgende lokaler til 

følgende tid: 

Krets  Sted  Åpningstid  

Stadsbygd  Museet Kystens Arv  11.00 - 19.00  

Rissa  Rissahallen  11.00 - 19.00  

Stjørna  Mælan skole  11.00 - 19.00  

  
• Forhåndstemming på Rissa kirkekontor 

▪ Torsdag 10. august kl. 10-14 
▪ Torsdag 17. august kl. 10-14 
▪ Torsdag 24. august kl. 10-14 
▪ Torsdag 31. august kl. 10-20 (nasjonalt tidspunkt for forhåndsstemming kl. 15-20). 
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• Tidspunkt for forhåndsstemming på institusjoner er ikke satt enda. Her venter 
kirkekontoret på svar fra kommunen, slik at det blir samtidig. 

• Det er også mulig å forhåndsstemme digitalt i år på www.kirkevalget.no.   
• Siste frist for å planlegge organisering og gjennomføring av valgdagen er 30. august. 
• Valghåndboka vil komme med flere opplysninger og frister framover. 

 
Oppsummert har Rissa felles menighetsråd følgende ansvar i forbindelse med Kirkevalget 2023: 

• Innen 10. august: Kunngjøre tid og sted for stemmegivningen og for 

forhåndsstemmegivning, samt hvor mange medlemmer og varamedlemmer som skal 

velges. Aktuelle informasjonskanaler er Fosna-Folket, P5-Fosen, oppslag på de lokale 

butikkene, utdeling av løpesedler og informasjon på Rissamartnan. En ev. annonse i 

Fosna-Folket bør samkjøres med de andre menighetsrådene, og bør bare settes inn hvis 

det gis tilskudd til dette. 

• Innen 30. august: Planlegge organisering og gjennomføring av valgdagen i hver 

valgkrets.  

• Innen 6. september: Ev. bidra under forhåndsstemming på institusjoner.  

• 11. september: Bidra under gjennomføringen av kirkevalget.  

Forslag til vedtak: 

1. Menighetsrådets leder tar ansvar for at tid og sted for stemmegivningen og for 

forhåndsstemmegivning, og hvor mange medlemmer og varamedlemmer som skal velges, 

blir kunngjort innen 10. august. Det må sørges for enkel tilgang til lokalene der 

forhåndsstemming skal foregå.  

2. Representanter i menighetsrådet fra de ulike valgkretsene tar ansvar for å planlegge 

organisering og gjennomføring av valgdagen i egen valgkrets innen 30. august. 

Hasselvika sokn og Rissa sokn samarbeider om valget i Rissa valgkrets.  

3. Menighetsrådets leder tar ansvar for å skaffe folk til forhåndsstemming på institusjoner 

dersom det blir behov for det.  

4. Valgtinget 11. september gjennomføres i tråd med de planene som er lagt for de ulike 

valgkretsene, se punkt 2.  

 

Menighetsrådets behandling 
Vi må trolig bruke litt tid under grillfesten til å sjekke at alt er i orden før fristen 30. august. 
Valget vil også bli en sak i menighetsrådets møte 6. september.  
Nils Richard ber om at det settes inn et ekstra vedtakspunkt om at kirkekontoret sørger for at alt 
materiell og utstyr er på plass i valglokalet i god tid før valget starter. Med dette tillegget ble 
forslaget enstemmig vedtatt.  
 
 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

20/23 Utdyping av begrepene i menighetsrådets visjon 

for menighetene i Rissa. Oppnevning av 

arbeidsgruppe.  

 

 
Menighetsrådets vedtak 

1. Rissa felles menighetsråd ønsker at det skal jobbes med å gi de tre begrepene i visjonen 

et konkret innhold.  

http://www.kirkevalget.no/
https://ressursbanken.kirken.no/globalassets/ressursbanken/kirkevalg/valgh%C3%A5ndboken/valghandbok%201_2023.pdf
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2. I tillegg til de to sokneprestene Ingunn og Thala, blir følgende personer med i 

arbeidsgruppa: Vigdis og Nils Richard. 

3. Arbeidsgruppa legger fram sitt forslag i menighetsrådets møte 31. oktober 2023.  

 
Saksopplysninger 

I menighetsrådets vedtak om visjon, som ble fattet 30. august 2022, står det i punkt 2 at  

det skal jobbes med å gi de tre begrepene i visjonen et konkret innhold.  

 

Begge sokneprestene har brukt visjonen aktivt i gudstjenester, og gått inn på hva de legger i 

visjonens tre begrep: levende, varm og himmelvendt. AU foreslår at vi setter ned ei 

arbeidsgruppe som jobber videre med en utdyping og konkretisering av hva vi som menighetsråd 

legger i de tre begrepene. Det er naturlig at begge sokneprester er med i arbeidsgruppa. 

Sammen med dem bør det være med noen andre medlemmer fra menighetsrådet, gjerne et par 

av dem som satt i gruppa som la fram forslaget til visjon.  

Forslag til vedtak: 

1. Rissa felles menighetsråd ønsker at det skal jobbes med å gi de tre begrepene i visjonen 

et konkret innhold.  

2. I tillegg til de to sokneprestene Ingunn og Thala, blir følgende personer med i 

arbeidsgruppa: (navn settes inn her) 

3. Arbeidsgruppa legger fram sitt forslag i menighetsrådets møte 6. september.  

 
Menighetsrådets behandling 
Ingunn ba om at fristen for å komme med forslaget til menighetsrådet, utsettes til 31. oktober. 
Da får også det nye menighetsrådet vært med på denne behandlingen. Vigdis og Nils Richard sa 
ja til å bli med i gruppa, sammen med sokneprestene. 
Forslaget med Ingunns endringsforslag enstemmig vedtatt.  
 
 

Saksnr. Sakstittel Vedlegg og koblinger 

21/23 Kirkelig organisering. Innspill til Nidaros 

bispedømmeråd 

Kirkelig organisering - Den 

norske kirke (kirken.no) 

 
Menighetsrådets vedtak 

1. Rissa felles menighetsråd har følgende innspill, som vi ber Nidaros bispedømmeråd ta 
med seg inn i Kirkemøtet i Trondheim 4.-8. august 2023: 
a. Innspill til punkt 1:  

Det er positivt at roller, oppgaver og ansvar tydeliggjøres, og at menighetsrådets 
styringsfunksjon blir stadfestet. Opplæring og trygghet i rollene bidrar til god 
samhandling mellom folkevalgte og ansatte.  

b. Innspill til punkt 2:  
Det virker organisasjonsmessig lite sammenhengende at rollen som arbeidsgiver med 
styringsrett varierer fra prosti til prosti. Er dette punktet et forsøk på innføring av 
prostifellesråd, som det var så stor motstand mot i høringsrunden høsten 2021? 

c. Innspill til punkt 3: 
Det er positivt at det skal stimuleres til samhandling mellom bispedømmeråd og 
fellesråd i utøvelsen av ledelse – med tanke på å sikre sammenheng i kirken. Men det 
gir imidlertid liten sammenheng i kirken når det foreslås så mange ulike måter å lede 
kirka på. Her dukker igjen spørsmålet opp: Blir modellen først god nok når 

https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkelig%20organisering/
https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkelig%20organisering/
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fellesrådsstrukturen er lagt om, slik at den sammenfaller med prostistrukturen? Er 
prostifellesråd det endelige målet Kirkerådet ber Kirkemøtet arbeide fram mot?  

d. Innspill til punkt 4: 
Alle delpunkter her støttes.  

e. Innspill til punkt 5: 
Også dette punktet leser vi som et ledd i innføringen av prostifellesråd (over hele 
landet).   

f. Andre innspill: 
I Kirkerådets innstilling legges det liten vekt på forholdene i gjennomsnittlige norske 
menigheter, kommuner og prostier, der de geografiske forholdene gjør det svært lite 
hensiktsmessig å samle fellesrådene i store enheter. Det virker på oss som om det 
viktigste er å stimulere til større enheter, med endelig mål om at prosti og 
fellesrådsområder sammenfaller. Det har Rissa felles menighetsråd vært imot helt 
siden Müller-Nilsen-utvalget la fram sin innstilling, og vi mener fortsatt at det er en 
svært lite hensiktsmessig modell for majoriteten av menigheter i Den norske kirke. 

2. Leder legger menighetsrådets innspill inn i svarskjemaet på nettet.  
 
Saksopplysninger 

Nidaros bispedømmeråd inviterer alle folkevalgte i menighetsrådene og fellesrådene til å delta i 
digitalt samrådsmøte om ny kirkelig organisering, tirsdag 13. juni kl. 17.00 -19.30. 
Alle rådsmedlemmer inviteres til å komme med innspill til bispedømmerådet som skal behandle 
saken om kirkelig organisering på Kirkemøtet i Trondheim, 4.- 8. august 2023. 
  
Møtet vil gi informasjon om de forslag som Kirkemøtet inviteres til å vedta i august og om 
prosessen videre med kirkelig organisering.  
Det vil bli organisert digitale gruppesamtaler hvor en diskuterer forslagene.  Gruppene og 
enkeltmedlemmer kan sende inn skriftlige innspill til bispedømmerådet.  
  
På Den norske kirkes hjemmeside ligger det informasjon om arbeidet med ny kirkelig 
organisering: Kirkelig organisering - Den norske kirke (kirken.no)  
 
Kirkerådet anbefaler Kirkemøtet å treffe følgende vedtak om føringer for det videre arbeidet med 
ny organisering under Kirkemøtet i Trondheim 4.-8. august 2023. Det er særlig punkt 1 som er 
viktig for menighetsrådene. 
 

1. Folkevalgte som kirkelig styringstjeneste 
a. Kirkelige verv stadfestes som en kirkelig styringstjeneste.  
b. Opplæring for alle valgte råd må sees i sammenheng og vektlegge avklaring av 

rådenes og rådsmedlemmenes ansvar og roller. 
c. Kirkens ansatte må sikres kompetanse om rådenes mandat og oppgaver som del 

av etablerte introduksjonskurs. 
d. Kirkemøtet ber om å få en sak til behandling i 2024 om ansvar og vilkår for 

folkevalgte og deres valgte ledere, styrking av bispedømmerådet som strategisk 
organ og styrking av menighetsrådets rolle.  

  

2. Kirkelig fellesråd i kommuner som samsvarer med et prosti, eller der det er flere prostier i 
samme fellesrådsområde, skal få delegert arbeidsgiverfunksjoner for prestene i 
prostiet/prostiene, blant annet ansettelse og daglig ledelse. Prestene skal fortsatt ha 
rettssubjektet Den norske kirke som arbeidsgiver. Bispedømmerådet bes vurdere om 
modellen kan innføres andre steder, der det er et lokalt ønske om det og de lokale 
forholdene ligger til rette. 

https://www.kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkelig%20organisering/
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a. Den øverste ledelsen av prestetjenesten i bispedømmet og den daglige ledelsen av 
prostene skal ivaretas både av biskopen som kirkefaglig leder, og av 
stiftsdirektøren som daglig leder for bispedømmerådet. 

b. Prosten skal fortsatt ivareta arbeidsgivers styringsrett for prestene i sitt prosti når 
oppgaven ikke er delegert til kirkelig fellesråd.    

c. Hvilke funksjoner som skal delegeres og på hvilken måte må utredes videre, og 
vurderes i de enkelte prosti.  

  
3. Kirkemøtet ber Kirkerådet iverksette tiltak for stimulering til frivillig samarbeid mellom 

fellesråd og til å utforske muligheter for samhandling mellom bispedømmeråd og fellesråd 
i utøvelsen av ledelse med tanke på å sikre sammenheng i kirken. 

  

4. Biskopens tilsyn og ledelse, og forholdet til prosten 
a. Biskopen har et helhetlig ansvar for tilsyn og ledelse i bispedømmet. 
b. Det etableres faste møtepunkter mellom biskopen og de valgte rådene i soknet, 

samt den daglige ledelsen i fellesrådene.  
c. Biskopen har en fagstab og skal kunne innkalle til fagsamlinger i bispedømmet.  
d. Biskopens rolle i etter- og videreutdanning utredes.  
e. Kirkerådet bes om å legge fram forslag til regler om saksbehandling som rammer 

inn biskopens tilsyn.  
f. Prosten videreføres som biskopens medhjelper.    

  
5. Ordning for daglig ledelse  

a. For kirkelige fellesråd som har fått delegert arbeidsgiveroppgaver for prestene, 
etableres samledelse med kirkevergen som daglig leder for fellesrådet og prosten 
som kirkefaglig leder.  

b. Prostens og kirkevergens oppgaver, herunder samarbeidskrav og ansvarsfordeling, 
beskrives i regler gitt av Kirkemøtet, for eksempel i tjenesteordning. 

 
I menighetsrådsmøtet tar vi opp til vurdering hvilke innspill vi ønsker å sende til 

bispedømmerådet. Siden samrådsmøtet er dagen før menighetsrådsmøtet, foreligger det ikke 

noe forslag til vedtak når sakspapirene sendes ut.  

Forslag til vedtak 

Nidaros bispedømmeråd har bedt menighetsråd og fellesråd i bispedømmet om å komme med 
sine kommentarer til Kirkerådets forslag om føringer for det videre arbeidet med ny organisering. 
Saken skal behandles under Kirkemøtet i Trondheim 4.-8. august 2023.  
 
Rissa felles menighetsråd har følgende innspill, som vi ber Nidaros bispedømmeråd ta med seg 
inn i Kirkemøtet: 
 
Innspill til punkt 1:  
Det er positivt at roller, oppgaver og ansvar tydeliggjøres, og at menighetsrådets 
styringsfunksjon blir stadfestet. Opplæring og trygghet i rollene bidrar til god samhandling 
mellom folkevalgte og ansatte.  
 
Innspill til punkt 2:  
Det virker organisasjonsmessig lite sammenhengende at rollen som arbeidsgiver med styringsrett 
varierer fra prosti til prosti. Er dette punktet et forsøk på innføring av prostifellesråd, som det var 
så stor motstand mot i høringsrunden høsten 2021? 
 
Innspill til punkt 3: 
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Det er positivt at det skal stimuleres til samhandling mellom bispedømmeråd og fellesråd i 
utøvelsen av ledelse – med tanke på å sikre sammenheng i kirken. Men det gir imidlertid liten 
sammenheng i kirken når det foreslås så mange ulike måter å lede kirka på. Her dukker igjen 
spørsmålet opp: Blir modellen først god nok når fellesrådsstrukturen er lagt om, slik at den 
sammenfaller med prostistrukturen? Er prostifellesråd det endelige målet Kirkerådet ber 
Kirkemøtet arbeide fram mot?  
 
Innspill til punkt 4: 
Alle delpunkter her støttes.  
 
Innspill til punkt 5: 
Også dette punktet leser vi som et ledd i innføringen av prostifellesråd (over hele landet).   
 
Andre innspill: 
I Kirkerådets innstilling legges det liten vekt på forholdene i gjennomsnittlige norske menigheter, 
kommuner og prostier, der de geografiske forholdene gjør det svært lite hensiktsmessig å samle 
fellesrådene i store enheter. Det virker på oss som om det viktigste er å stimulere til større 
enheter, med endelig mål om at prosti og fellesrådsområder sammenfaller. Det har Rissa felles 
menighetsråd vært imot helt siden Müller-Nilsen-utvalget la fram sin innstilling, og vi mener 
fortsatt at det er en svært lite hensiktsmessig modell for majoriteten av menigheter i Den norske 
kirke. 
 
Menighetsrådets behandling 
Menighetsrådet gir sin fulle støtte til forslaget til innspill til Bispedømmerådet. Leder bes om å 
legge innspillet inn i den nettløsningen som er valgt. Enstemmig vedtatt.  
 


